
 

 

 
 
De heer Borsboom 
Per email:  
 
Utrecht, 04 december 2023 

 
Kenmerk : U20231121 
Onderwerp : Uw ingezonden verzoek ter voorlegging aan de ALV 
 
Geachte heer Borsboom, 
 
Na intern overleg komen kom wij middels deze brief terug op uw mail d.d. 21 november jl. Voor 
de duidelijkheid en de volledigheid herhalen we (verkort en cursief) uw vragen alvorens wij 
antwoorden. 
 
• Met welke derden zijn tot nu toe privacy gevoelige gegevens gedeeld of ter inzage gegeven 

(hierbij inbegrepen NOC*NSF, Sponsors, accountant en overige stakeholders)? 
• Welke gegevensverwerkers hebben toegang tot de van onze leden verstrekte gegevens? 
• Hoe is geheimhouding hiervan geborgd? 
 
Hoe wij omgaan met persoonsgegevens staat omschreven in onze Privacyverklaring die ook 
verwijst naar ons Privacyreglement. Uitgangspunt is dat er geen gegevens worden gedeeld. In 
de subsidie- en kwaliteitseisen van NOC*NSF staat dat wij gegevens als volgt moeten delen en 
dat doen we derhalve ook om in aanmerking te blijven komen voor substantiële subsidiering: 

o Postcode (6 posities) 
o Geboortedatum 
o Geslacht 
o Startdatum lidmaatschap 

    
• Bij wie komt de vraag naar koppeling / delen van gegevens vandaan en zijn hieraan 

sancties verbonden? 
 
De vraag komt van de werkgroep Directe Ledenkoppeling en u heeft een punt dat wij deze beter 
hadden kunnen introduceren. Inmiddels hebben u en de andere respondenten een nadere 
toelichting van de penningmeester ontvangen, in lijn met onderstaande. De werkgroep Directe 
Ledenkoppeling is in december 2022 opgericht op advies van de Financiële Commissie (FC), en 
na bespreking in de ALV, omdat zij concreet 3 risico’s onderkent als gevolg van de getrapte 
ledenstructuur. Deze 3 risico’s omschreef de FC als volgt: 
 

1. NOC*NSF: Het Watersportverbond heeft recent een code geel/oranje gekregen als gevolg 
van het niet kunnen overleggen van de onderliggende ledenbestanden en het binden 
van individuele leden in het kader van het door NOC*NSF gehanteerde internationale 

https://www.watersportverbond.nl/privacyverklaring/


 

 

dopingprotocol. Indien niet opgelost dreigen in de toekomst gevolgen voor subsidies 
voor het Watersportverbond. 

2. Financiële Commissie: de getrapte ledenstructuur brengt risico’s met zich mee wat 
betreft de 
bestaanszekerheid van subsidies (NOC*NSF) en daarmee mogelijk ook de continuïteit 

van het 
Verbond. Het leidt tot inefficiëntie, onvoldoende transparantie en gemiste kansen. 

3. Accountant: Uitgangspunt voor de controle van de accountant is de aansluiting van de 
opgegeven ledenaantallen door verenigingen met de verantwoording daarvan in de 
cijfers van het Watersportverbond. Er is echter geen directe controle op de juistheid en 
volledigheid van de door de leden-verenigingen opgegeven leden, dit valt buiten de 
controlebevoegdheid van de accountant van het Watersportverbond. Een goed 
controlemechanisme tussen Verbond en verenigingen is een welkome verbetering in het 
kader van transparantie. 

 
De werkgroep heeft als opdracht meegekregen te onderzoeken of een directe ledenkoppeling 
mogelijk is, en zo ja hiervoor tevens een plan van aanpak te schrijven. Om haar opdracht goed 
uit te kunnen voeren heeft de werkgroep gevraagd om met enkele bestuurders contact te 
kunnen hebben. Wij hebben hier gehoor aangegeven door mede uw contactgegevens met de 
werkgroep te delen. De hoeveelheid contactgegevens die is gedeeld met de werkgroep is dus 
zeer beperkt. Deze gegevens zijn slechts met hen gedeeld vanwege een gerechtvaardigd 
belang.  
 
• In de reglementen wordt uitgebreid geregeld hoe stemmen voor niet in de vergadering 

(ALV) elektronisch mogelijk is. Er is echter nergens vastgelegd dat bij een Gemengde 
Vergadering uitsluiten elektronisch kan worden gestemd, zoals in de afgelopen ALV werd 
toegepast. Deze werkwijze is een ernstige aantasting resp. beperking van de rechten van 
aanwezige vertegenwoordigers van leden. Verder bleek dat tijdens de vergadering 
meerdere aanwezigen niet (tijdig) konden inloggen en hun stem uitbrengen. Mijn verzoek is 
dan ook dat aanwezige vertegenwoordigers tijdens de ALV hun stem te kunnen uitbrengen 
d.m.v. de jarenlang gehanteerde methode van standaard stemmen (handopsteking). 
Graag verneem ik of op 16 december 2023 weer fysiek gestemd kan worden en indien niet 
welke duidelijke argumenten hieraan ten grondslag liggen. 

 
Op dit moment, mogelijk is dit in de toekomst weer anders, blijkt een hybride ALV (d.w.z. digitaal 
en fysiek bij te wonen) de meest geëigende invulling om tegemoet te komen aan de 
deelnamewensen van de leden. Met het elektronisch stemmen, is het mogelijk stemmen vanuit 
de zaal en stemmen vanaf een andere locatie adequaat te combineren en te verwerken. 
Daarnaast doet het recht aan het preciezer in acht nemen van de stemverhoudingen, hetgeen 
bij stemmen met handopsteking of vergelijkbaar niet het geval is. U heeft zeker een punt dat dit, 
technisch gezien, wel moet werken en om die reden zullen wij bij de aankomende ALV overgaan 
tot een test voorafgaand aan de daadwerkelijke vergadering. Het bestuur handelt hiermee ook 
in lijn met Artikel 16, lid 9 van de statuten: “Het Bestuur kan nadere voorwaarden stellen aan het 



 

 

gebruik van een elektronisch communicatiemiddel, als bedoeld in Artikel 16 lid 8 en Artikel 16 lid 
9. Deze zullen alsdan bij de oproeping bekend worden gemaakt.” 
 
• Voor 2024 wordt een contributieverhoging van 7% voorgesteld. Graag attendeer ik er op dat 

de CPI cijfers voor 2023 zijn gebaseerd op nieuwe rekenmethoden (gemanipuleerd). Het 
gevolg hiervan is dat of de inflatie/index over 2022 te hoog is of over 2023 optimistisch.  De 
cijfers over de maanden september en oktober laten een dalende tendens zien, met name 
door de daling van de energieprijzen. De voorgestelde contributieverhoging kan dan ook 
gezien worden als een sigaar uit eigen doos. Waar met name oudere leden de tering naar 
de nering moeten zetten (lees bezuinigen), lijkt het mij verstandig dat ook het 
Watersportverbond zich richt op kostenbesparing en beheersing van de contributiestijging. 

 
Met onderstaande tekst in de bij de ALV-stukken gepubliceerde begroting hebben wij juist willen 
beargumenteren waarom wij vorig jaar en ook dit jaar afwijken van de CPI-cijfers. Dit om een 
balans te vinden tussen enerzijds de consequenties voor de contributie en de daadwerkelijke 
kostenstijgingen anderzijds. Kostenbeheersing is continu aan de orde en wordt afgewogen 
tegen het niveau van de dienstverlening. 
 
Uit de Begroting 2024: 
Jaarlijks past het Watersportverbond een inflatiecorrectie toe conform de 
consumentenprijsindex (CPI augustus). Volgens de vooruitzichten zal de verwachte, 
gemiddelde jaarinflatie in 2023 op 3,9% en in 2024 op 3,8% uitkomen, tegenover 10% in 2022. In 
2023 heeft het Watersportverbond besloten de hoge inflatie niet (volledig) door te berekenen 
aan de leden. De inflatie, op dat moment 12% (CPI augustus 2022), hebben we gereduceerd 
naar 4,6%, wat nog steeds ver onder het gemiddelde inflatiepercentage van 2022 van 10% lag. 
Door de nieuwe verwachte CAO (8%, wellicht 2 jaar achtereenvolgend) en de doorgevoerde 
hoge inflatiepercentages door onze leveranciers, samen met een voor 2024 verwacht 
gemiddeld inflatiepercentage van 3,8%, is het Watersportverbond genoodzaakt deze deels door 
te berekenen aan onze leden en is het doorvoeren van een inflatiecorrectie van 7% 
onvermijdelijk. Hiermee zal de contributie met € 0,13 per maand ofwel met € 1,60 op jaarbasis 
toenemen. 
 
• Ofschoon niet met name vermeld in de agenda resp. activiteiten, was het initiatief van de 

bijeenkomst “Belangenbehartiging” een prima initiatief. Helaas ging door miscommunicatie 
deze bijeenkomst ter ziele. De keuze voor elektronische sessies in 2024 die hieruit 
voortvloeide lijkt een duidelijk signaal voor het verder afstand nemen van het 
Watersportverbond met de leden (verenigingen) en getuigt van een foute richting van 
professionalisering. Elektronische sessies munten doorgaans niet uit in open discussies over 
bij leden levende, belangrijke onderwerpen.  

 
Met u delen wij dat het heel jammer was dat we de belangenbehartigingsbijeenkomst dit jaar 
hebben moeten annuleren. Dat had inderdaad te maken met onhandigheid in de 
communicatie over de datum. Helaas heeft dat geleid tot minder aanmeldingen waardoor we 



 

 

te elfder ure besloten hebben het af te gelasten. De webinars bieden we al langer aan en zijn 
geen substituut voor de belangenbehartigingsbijeenkomst. We zien de webinars als een 
aanvulling op ontmoetingen waar we elkaar in levende lijve ontmoeten. We willen in de eerste 
helft van 2024 een belangenbehartigingsbijeenkomst organiseren. Daarnaast willen we in 2024 
ook meer inzetten op regiobijeenkomsten voor verenigingen waarin we met de regioteams 
bijeenkomsten organiseren gericht op de verenigingen en onderwerpen in die specifieke regio. 
Zo proberen we de afstand juist te verkleinen en de platformfunctie die het Watersportverbond 
biedt, beter te gebruiken. Recent hadden we reeds goede sessies in de regio Friesland en 
Rivierengebied. 
 
We vertrouwen erop uw vragen hiermee afdoende te hebben beantwoord en zullen dit niet 
nader op de agenda van de aankomende ALV zetten. We zullen zoals gebruikelijk uw mail en ons 
antwoord wel publiceren bij de stukken.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens het bestuur, 
 
 
Anouschka Wodrada 
Secretaris Watersportverbond 
 


